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Referat af beboer pårørende møde 
Rosenfeldthusene 
   

 
Dagsorden til møde 
Den 28. november 2022 kl. 15.30 Mødelokalet Rosenfeldt   
 
MØDEDELTAGERE  
Lone Sabat, pårørende 
Jane Hummelshøj, pårørende 
Maibritt Jensen, afbud 
Susanne Krebs, pårørende.  
 

Per, borger 
Ditte, borger, meldt afbud.  
medarbejder: Henrik 
Jetta Stage, afd. leder, 
Rosenfeldthusene (Referent) 
 
Ordstyrer: Jetta 
 

 
 Referat  

 
Sag nr. 1  Velkomst og punkter til evt.  

Velkomst om bordet.   
Referent bliver fremover UT, da det kan vælges at leder er referent i forhold til 
retningslinjer for B/P råd.  
 

Sag nr. 2  Opsamling fra mødet i september (Jetta).  
Jetta har opsamling vedr. TEAM2010. Emnet tages op i dagsorden.  
Kost prisen for daglig samlet kost tages også op i punkt nedenfor.  
Det aftales, at der sendes tidligere referat ud med dagsorden så det er 
gennemlæst og evt. opsamling kan drøftes her.  
 
 

Sag nr. 3  Nyt fra husene, husmøder, aktiviteter og andet (beboernes punkt). 
Beboer fortæller, at han nogen gange savner egne favorit ”retter” i listen over 
det der kan vælges.  
UT svarer, at maden er varieret og der er en del klassiske retter på 
bestillingslisten. Dog kan det undersøges, om det kunne være muligt at 
bestille mad til fx 12 dage (bestilling er normalt for en samlet periode på 14 
dage) og dermed kan der laves retter som er ”yndlings” sammen med 
pædagogerne.  
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Beboer fortæller, at når der er vikar skal man omstille sig og forklarer ting 
igen.  
Jetta forklarer, at det godt kan mærkes det er ved at blive bedre med vikarer. 
Jetta spørger beboeren om han kan mærke det. Det kan han godt. Men hver 
gang han møder en lidt ny, skal han forklare ting.  
Jetta anerkender, at det kan være træls at skulle forklare de rutiner beboeren 
har for fx en morgenrutine. Men at vikarer bliver fortalt at der i computeren 
(tablet) står vejledninger til hvordan man bedst hjælper beboeren, så de kan 
forberede sig. Der gøres meget for, at beboerne møder de vikarer som har 
været i det pågældende hus før.  
Sommerferie har de talt om og beboerne er blevet spurgt om hvor de vil hen.  
Nu skal de bestille huse med og på husmøder tale om hvad det kommer til at 
koste.  
 
 

Sag nr. 4  Orientering generelt fra ledelsen, bl.a. personale status (Jetta) 
Faglighed:  
Jetta supplerer Susanne og Janes reference vedr. neuropædagogisk 
uddannelse. De har været til pårørenderåds formandsmøde og fået fortalt, at 
personalet skal have undervisning og supervision fra Marts til Oktober 2023.  
Handicap og botilbud har netop aftalt et længere forløb mht. uddannelse med 
virksomheden ”Servello” som har specialister inden for neuropædagogik og 
psykologi.  
Personale:  
Alle stillinger er nu besat på Rosenfeldthusene. Ca. 85% har pædagogisk 
uddannelse og det er højt i forhold til mange øvrige sociale botilbud.  
En studerende, Sara, 3. års studerende startede pr. 1.dec. og skal være i  
hus 2 til 31. maj 2023.  
Vikarer er nu etableret i et fast korps. Der er kun anvendt ganske få eksterne 
vikarer i oktober og meget få i november. Det ses også i de økonomiske tal.  
Flere er under oplæring i medicingivning hos Social og Sundheds ass. Trine.  
Der holdes vikar møde d. 14/12 i 3 timer. Her får vikarer intro og opfølgning 
på pædagogiske tilgange og erfaringer deles.  
Et større medicinkursus (3 dage) afvikles i januar for personale gruppen. Det 
er oprettet i samarbejde med apoteket.  
Sygeplejerske Helle Fischer har opsagt sin stilling og der søges disse dage 
efter en ny. Indsatsen skal deles med botilbud Lunden.  
Der har ikke været opsigelser siden maj 2022.  
 
Dialognet:  
Der er til 1. kvartal af 2023 planlagt indsatser mht. VitaComm og dialognet.  
VitaComm App skal være fremtidige opsætning til kontakt ml. pædagoger, 
borgere og pårørende.  
Den kan opsættes i flere samarbejdsgrupper eller efter emne. Fx en pårørende 
med kontaktpædagoger.  
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Sag nr. 5  Orientering fra forperson(er) (Jane og evt. Susanne).  
Jane har været til formandsmøde for pårørenderåd til dialogmøde på elværket 
om handicap og psykiatri politik.  
Bl.a blevet de på formandsmødet informeret om den Neuropædagogiske 
uddannelse. TEAM2010 blev også drøftet på formandsmødet og er stadig et 
emne der behandles i det regi, da forskellige opfattelser høres vedr. 
målgruppen og ledsagelse til aktivitet. Jeg nævner, at det ikke er på det 
daglige afd. leder plan og må tages op i ovennævnte råd.  
Der forventes et referat fra mødet som blev afholdt 21/11.  
 
VitaComm var også nævnt på ovenstående møde og hænger fint sammen 
med det der er undervejs fra Handicap og Botilbud ud i enhederne. (Små 
grupper som introduceres over en ”workshop” og relevante samtalegrupper 
oprettes samme dag).  
 
 

Sag nr. 6  Aktiviteter / TEAM 2010 (Jane) 
Jetta informerer om, at der kommer aktiviteter til Rosenfeldthusene fra start af 
det nye år. Næsten alle borgere har meldt sig og der kommer aktivitet 
følgende dage:  
Mandage Petanque kl. 1630 til 1730, torsdage Stolegymnastik.  
Begge fra uge 1/2023 
Onsdage fra uge 09/2023 spilles ”Krolf”  kl. 1630 til 1730  
(Krolf er en sammentrækning af kricket og golf.)  
Alle aktiviteter på Rosenfeldthusene med idrætskonsulent fra TEAM2010 som 
instruktør og tovholder.  
 
 

Sag nr. 7  Madordning  
Prisen på mad er reguleret og lægges på samme niveau som Botilbud Lunden 
som også bruger ”MadtilHverdag”. Prisen på et aftensmåltid er 52,00 kr.  
For morgenmad bliver prisen 12,50 og for frokost 23,50 kr.  
Priserne reguleres fra 1. januar 2023.  
Borgerne er informeret om pris og der er fortsat stemning for maden er 
leveret. Det er generelt den opfattelse, at maden er god og smager godt. Dog 
ønskes lidt flere kartofte og grøntsager. Det bekræftes, at der er mulighed for 
at bestille ekstra tilbehør og det er det enkelte team der bestiller ekstra.  
At personalet ikke skal kokkerer et fuldt måltid, men tilberede,  giver ca. 3 
kvarter mere tid om eftermiddagen til øvrigt pædagogisk arbejde.  
Dog er der fra pårørende en kritik af, at det er meget ufleksibelt mht. afbud 
når beboeren fx skal på besøg nogen dage hos familier. Der efterspørges fra 
pårørende ligeledes en mere fleksibilitet for, at der kan være dage ”frie” for 
levering sådan, at der er muligheder for dage til egen madlavning og dermed 
opfylde specifikke ønsker.  
Jetta forklarer, at vi stadig arbejder i at finde bedst mulige løsning men det 
tager tid. Madleveringen startede sidst i august 2022.   
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Sag nr. 8  Information generelt (nyhedsbreve og hyppighed (Jane)) 
Der er fra nogen pårørende ønsket mere information fra leder med nyt fra 
Rosenfeldthusene.  
Jeg fortæller, at jeg p.t forsøger med ”kvartals” nyt. Hver måned er nok lige 
ofte nok, da der også skal være relevant stof at skrive om mht. pårørende 
gruppen. Vi taler om den kommende indsats mht. dialognet, og her vil der 
også blive lagt nyt op – og det er fremtiden, at den platform (Dialognet og 
herunder VitaComm) bliver det kommende informationsmedie.  
Der forventes workshops som nævnt i foregående punkt i første kvartal af 
2023.  
Den samlede gruppe af pårørende er enige i, at afvente til Dialognet og intro 
af denne.  
Jetta vil dog udsende et nyhedsbrev ud efter Nytår hvori der forhåbentligt 
også kan annonceres workshops dage for Dialognettet.  
 
 

Sag nr. 9  Tilsyns opmærksomhedspunkter for Rosenfeldthusene. (Jetta) 
Der er 21/11 2022 kommet den endelige tilsynsrapport fra det Sociale tilsyn. 
Den har som tidligere nævnt i foregående møder, sine 
opmærksomhedspunkter vedr. gennemstrømning, forventning til at den 
økonomiske ramme reguleres og sikre det reelle årsværk (stillinger), tiltag for 
at ledelsen arbejder med fastholdelse af medarbejdere og nedsættelse af  
brugen af ekstern vikarer.  
Jetta har ovenfor i ledelses orientering (pkt. 4) givet orientering mht. drift og 
er fortrøstningsfuld, da netop alle stillinger er besat, faguddannet personale 
udgør en høj procent af samlede personale gruppe og forbrug af ekstern 
vikarer er stærkt faldende efter de sidste ansættelser i efteråret og internt 
vikar korps er stabilt.  
Men der er udarbejdet en proces plan for indsatserne i år 2023 og den er 
indsendt socialtilsynet d. 30 november 2022.  
Den endelig rapport fra social tilsynet kan findes på Frederikssund kommunes 
hjemmeside.  
Tilsyn fra Styrelsen for patientsikkerhed var   20. oktober 2022 .  
Det var et såkaldt reaktivt tilsyn – dvs. med kort frist og på baggrund af en 
henvendelse fra det sociale tilsyns bekymring pga. det store forbrug af vikar.  
 
Men konklusionen fra det 6 timer lange tilsyn er, at Rosenfeldthusene fik få 
henstillinger om ændringer og justeringer og samlet vurderet ”mindre 
problemer af betydning for patientsikkerheden.” Det svaret til kategori 2 ud af 
4 mulige.   
 
 

Sag nr. 10  Ledsagelse (Tilpasning til beboernes hverdag (Jetta)). 
Der har været indsats på, at ledsagere ikke ledsager borgere de dage 
vedkommende har hjemmedag. Den dag skal bruges til pædagogisk arbejde 
og fokus på mål for den enkelte. De fleste har nu anden dag med ledsagelse 
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eller ledsagelsen er udskudt til at begynde fra kl. 1430 hvor hjemmedagen 
ophører. Dog altid på borgerens præmis og med bedste mening for den 
enkelte.  
Hvis der er særlige begivenheder der typisk er inden for ledsagelse, er det den 
løsning der giver bedst mening der vælges.  
 
 

Sag nr. 11  Kommende møder og aftaler om retningslinjer for dagsorden mv. 
(Jetta) 
Næste møde bliver mandag d. 27/2 kl. 15.30 til 17.00 
 
 
 
 
 
 

Sag nr. 12  Evt.  
UT gøres opmærksom på en regning fra Andel Energi som hos en enkelt 
beboer udgør 2500 kr. for et kvartal.  
Det vil Jetta undersøge sammen med Rikke i administrationen.  
 
 
Ref. Jetta Stage, 4/12 2022 
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